
ГРАМАДСКА-ПАЛIТЫЧНАЯ ГАЗЕТА ВIЦЕБСКАГА РАЁНА, №3 (72)
ЛюТЫ 2018 ГОДА

Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець у будучую сінь

Чытайце  сайт  
Віцебскага  раёна: 

               vicebskreg.by

РЫНАК ПРАЦЫ

 АКТуАЛьНАЯ ПРАБЛЕМА

(працяг на стар. 2)

АПЫТАНКА

Вёска Тапорына Віцебскага раёну 
— прыклад тыповага населенага 
пункту сучаснай Беларусі, дзе пасьля 
развалу сельгаспрадпрыемства 
эканамічнае жыцьцё цалкам спынілася, 
а працаздольнае насельніцтва зьехала ў 
пошуках заробку. Як цяпер выжываюць 
вяскоўцы, што засталіся, даведаўся наш 
карэспандэнт.

Не зважаючы на тое, што саўгас 
«Заронава», да якога некалі належала 
Тапорына, быў квітнеючай гаспадаркай, 
а бычкоў з тапорынскай фэрмы вазілі 
на выставу ў Маскву, працэс развалу 
калгасна-саўгаснай сыстэмы не абмінуў і 
гэтую вёску. Як распавядаюць мясцовыя 
жыхары, пры дырэктару саўгасу Валеру 
Берманту ў Тапорына гадавалі цялят, 
была свая конефэрма, а навакольныя 
палі буялі засеяным збожжам. Працы 
хапала ўсім.

Цяпер пра колішні дабрабыт 
нагадваюць бадай што напаўразбураная 
фэрма, іржавая воданапорная вежа і 
пяць калёнак уздоўж заасфальтаванай 
вясковай вуліцы, зь якіх вада не цячэ 
ўжо тры гады. І якраз адсутнасьць 
цывілізаванага водазабесьпячэньня 
сягоньня застаецца самым актуальным 
пытаньнем для вяскоўцаў. Бо два 
грамадзкія калодзежы ў вёсцы, дзе 
пераважную большасьць жыхароў 
складаюць пэнсіянэры, не вырашаюць 
пытаньня з вадой.

Іна Ціханенка жыве ў доме 

васьмідзесяцігадовай маці. Звольнілася 
з працы, каб даглядаць старую. 
Ніякай сацыяльнай дапамогі яна 
не атрымлівае, жыць даводзіцца за 
матчыну пэнсію. І калі раней дзяржава 
аплачвала догляд асобаў, якія дасягнулі 
васьмідзесяцігадовага ўзросту, то цяпер 
такі клопат цалкам перакладзены на 
плечы сваякоў.

Вось што распавяла спадарыня Іна 
пра сваё жыцьцё ў вёсцы:

— Найвялікшая праблема для нас 
— гэта адсутнасьць водаправоду. 
Раней было пяць калёнак на вёску, але 
тры гады таму згарэў электрарухавік, 
і водазабесьпячэньне спынілася. У 
сельскім савеце прапанавалі жыхарам 
скласьціся і купіць новы рухавік, але 
адкуль у людзей грошы? Жывуць на 
невялікія пэнсіі. На ўсю вёску цяпер два 
грамадзкія калодзежы, у адным зь якіх 
вада ня лепшай якасьці. І калі маёй маці 
да калёнкі ад весьнічак было тры мэтры 
, то калодзеж наводшыбе вёскі. Дайсьці 
да яго старой ужо не па сілах, а з калёнкі 
хаця б тры літры яна пры патрэбе 
магла прынесьці.

Багацейшыя здолелі выкапаць 
прыватныя студні, але яны зачыненыя, 
і карыстацца імі не выпадае.

Сваіх дэпутатаў мы ў вёсцы ня 
бачылі, і веры ім няма. Ніхто зь іх ніколі 
не падыйшоў, не пацікавіўся, як жывуць 
людзі. Хадзілі толькі тады, калі іх трэба 
было выбіраць.

Магазына ў вёсцы няма, але два разы 
на тыдзень прыяжджае аўтакрама.

Хвалюе вяскоўцаў і яшчэ адна праблема: 
непакоіць, што зрабілі з нашым 
бярозавым гаем, зь якога мы карміліся. 
Цяпер у лес немагчыма ўвайсьці, такі 
бардак. Прыватнікі, вывозячы дрэвы, 
парэзалі зямлю коламі. Выразалі ўсё, а 
гальлё пакідалі. У добрых гаспадароў на 
месцы вырубкі новы лес садзяць, а ў нас 
усё засьмечанае, улетку ўсё зарасьце 
і туды носу не пакажаш. Такі лес быў, 
можна было ў красоўках хадзіць, грыбы 
зьбіралі, а цяпер там ногі зломіш. Да 
таго ж баршчавік прыйшоў ужо ў вёску, 
але нікому справы няма. Змагаемся самі, 
як можам.

Юры Дарожкін, муж Іны, мае кватэру 
ў Заронаве, але цяпер жыве ў цешчы 
і працуе ў Расеі. Далучаючыся да 
размовы, мужчына кажа:

— Вось бачыце гэтую загваздку ад 
калёнкі, я яе адмыслова выцягнуў, каб 
не здалі на мэталялом. Спадзяваўся на 
тое, што некалі спатрэбіцца. Я зараз 
працую ў Маскве, месяц там, некалькі 
дзён тут. Трэба неяк выжываць, бо 
тут ніякай працы няма. У мяне правы 

трактарыста і кіроўцы першае клясы. 
Усё жыцьцё, можна сказаць, адпрацаваў 
у саўгасе. Развал пайшоў — нікому не 
патрэбны. У адну арганізацыю прыйшоў, 
у другую. Не бяруць.

— Трактарысты патрэбныя? — 
пытаюся.

— Так, трактарысты патрэбныя. А 
колькі Вам год?

— Пяцьдзесят сем, — адказваю.
— Вось, калі б Вам было хаця б 

пяцьдзесят пяць, узялі б.
Саўгас «Заронаўскі» быў, наймацнейшы. 

Тут у нас, у Тапорыне, была фэрма, 
бычкоў гадавалі. У Маскве на ВДНГ 
першыя месцы займалі. Развалілі. 
Конефэрма была ў вёсцы, шэсьцьдзесят 
коней утрымлівалі. А цяпер заняпад 
ня толькі тут, але і ў Пестуніцы, і ў 
Варашылах, і ў Суйкаве... Раней у горад 
ніхто ня торгаўся. Тут працы хапала. 
Цяпер няма. Моладзь уся ў Віцебску.

З былой фэрмы увесь мэталь 
выразалі.

Калі мясцовым дэпутатам выкажаш 
нейкія прэтэнзіі, першым ворагам 
станеш. Таму веры ім няма.

У нашым лесе прыватнікі напаскудзілі, 
але ўлады ўвагі на тое не зьвяртаюць. 
А вось калі б я палку нейкую высек, то 
аштрафавалі б па поўнай. Аддалі б тое 
гальлё, што прыватнікі панакідалі, 
людзям на дровы. І парадак быў бы, і 
людзям добра. За нашай лазьняй расьце 
лаза, а на дровы высечы не дазваляюць. 
Ці такі падыход можна назваць 
гаспадарскім?

Ян Сьведка

Тры гады таму згарэла помпа і водазабесьпячэньне спы-
нілася.

У вёсцы не працУе водаправод

Мы звярнуліся да ўдзельнікаў нашых 
груп у сацыяльных сетках і прапанавалі 
ім выбраць адзін з прапанаваных 
адказаў: 1. Да,  голосовал (а) досрочно 
ибо “попросили”. 2. Да, голосовал 
(а) досрочно потому что уезжал (а) 
18 февраля за пределы района. 3. 
Нет, потому что  не считают голоса 
избирателей. 4. Да, все время голосую 
досрочно. 5. Да, голосовал (а) на участке 
18 февраля. 6. Нет, потому что мне всё 
равно и мой голос ничего не решает. 7. 
Да, мне домой принесли бюлетени 18 
февраля. 8. А разве у нас есть выборы?

Па стану на 25 лютага ў ананімным 
галасаванні прыняла ўдзел: 8 чалавек 
у группе Укантакце — https://
vk.com/vicebskreg і 37 чалавек — у 
Аднакласніках — https://www.ok.ru/
group/57239781113901. 

У гэтым апытаньні цікавыя сумы 
адказаў, падзеленыя на дзве групы: 3, 6 , 
8 і 1, 2, 4, 7. Склаўшы галасы асобаў, што 

выбралі прапанаваныя адказы  па групах 
атрымоўваецца, што 29 рэспандэнтаў з 
45 ня бралі ўдзел у выбарах, а гэта 60 
адсоткаў ад апытаных. 

Атрыманыя адказы па выніках нашага 
апытаньня значна розьняцца ад той 
карціны, якую падае Цэнтрвыбаркам. 
Так ягоная кіраўніца сьцьвярджае, што 
ў Віцебскай вобласці прагаласавала 
амаль 85 адсоткаў насельніцтва.

Так, можна браць пад увагу, што вынікі 
нашага апытання, зробленыя толькі 
з улікам тых чытачоў, якія вырашылі 
прыняць удзел у апытанні. Яны ня 
могуць быць рэпрэзынтатыўнымі для 
ўсёй Беларусі ці для ўсяго Віцебскага 
раёну, але зьвяртае на сябе ўвагу 
абсалютна супрацьлеглыя афіцыйным 
вынікі. І яны наводзяць нас на пэўныя 
думкі. Якія могуць мець пад сабой 
абсалютна аб’ектыўныя падставы.  
Дзякуй усім ўдзельнікам апытання!

Ян Сведка

У нашых супольнасцях у сетках Укантакце і Аднакласніках 
праводзілася апытанне: “18 февраля завершилась компании 
по выборам в местные Советы. Нам интересно узнать про 
ваше участие... Вы голосовали в этой кампании по выборам в 
местные Советы?” У апытаньні прынялі ўдзел 45 асобаў, 17 зь 
іх выказалі сумнеў наконт таго, ці ёсьць у Беларусі выбары. 

“а разве У нас есть 
выборы?” 

В ярмарке участвовали 36 
работодателей. Всего на выбор 
витебчанам было представлено более 
150 вакансий в самых различных 
отраслях. Были и строительные 
вакансии, и работа в торговле, и 
должности в сфере транспорта и 
связи.

На стендах ярмарки вакансий 
наниматели предоставили 
информацию о 1154 вакантных местах. 
Фото Светланы Васильевой

На часах 10:00. В холле бывшего 
кинотеатра «Октябрь» многолюдно. Кто-
то пришел ознакомиться с вакансиями, 
кто-то – получить консультацию о 
подготовке по рабочим профессиям, 
а кто-то узнать о возможностях 
получения субсидий или организации 
собственного дела.

Какие же вакансии, а главное, 
зарплаты предлагают соискателям?

Транспортное республиканское 
унитарное предприятие «Витебское 
отделение Белорусской железной 

Кто востребован 
в витебсКе

Первая в этом году ярмарка вакансий прошла 22 февраля 
в здании Витебского городского центра дополнительного 
образования детей и молодежи, которое расположено по адресу 
улица Космонавтов, 2.

дороги» возьмет на работу дежурного 
по железнодорожной станции с 
тарифным окладом 283,40 рублей. 
«Витебскоблдорстрой» ищет 
дорожного мастера на зарплату 429,81 
рублей.

ОАО «Витебскоблавтотранс» 
постоянные работники не нужны, 
а только на летний период в 
оздоровительный лагерь «Лесная 
поляна». Как рассказала ведущий 
специалист отдела кадров 
предприятия, в нынешнем году 
объявлен конкурс на место начальника 
лагеря и старшего воспитателя:

Всего же на 2 летних месяца — 3 
смены по 18 дней — требуется более 
80 человек.

ООО «Милинда» ищет швей по пошиву 
корсетных изделий, средняя зарплата 
от 500 рублей. В компании предлагают 
пройти бесплатное обучение, было бы 
желание работать.

Более трех месяцев не могут найти 
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

КРЫМіНАЛРЫНАК ПРАЦЫ

ЭКАНАМіЧНЫЯ ЗЛАЧЫНСТВЫ

(пачатак на стар. 1)

ЗДАРЭННЕ

начальника коммерческого 
отдела с зарплатой 600 рублей 
на «Вистане». В Витебский 
филиал «Белпочта» требуются 
почтальоны на зарплату 320-
360 рублей. Приглашали на 
работу уборщика помещений 
в Витебский универмаг (305 
рублей) и продавца 5 разряда 
с окладом 259,50 рублей.

Соискатели уже пошли на 
собеседование. Одна из них 
женщина 1966 года рождения, 
которая проработала 20 лет в 
магазине «Палас». Потом она 
открыла свой бизнес, а сейчас 
по каким-то причинам решила 
вернуться к профессии 
продавца, — рассказала 
представитель работодателя.

Больше всего людей 
толпились около стендов 
страховой компании 
«Стравита».

Являясь лидером на 
рынке страхования жизни 
в Республике Беларусь 
наша компания продолжает 
активно развиваться. Нам 
нужны инициативные, 
готовые брать на себя 
ответственность и добиваться 
вместе с нами высоких 
результатов специалисты. 
Доход полностью зависит от 
результатов работы. Можно 
получить в месяц около 300 
рублей, а можно и больше 
1000 рублей. Все зависит 
от человека и его желания 
работать, — разъяснила 
представитель страхового 
предприятия.

Среди соискателей – 
56-летний витебчанин 
Игорь. На прошлой работе 
мужчину не устраивал 
разъездной характер работы 
и командировки за пределы 
республики. Присматривалась 
к вакансиям и жительница 
областного центра 43-летняя 
Жанна:

Недавно предлагали пойти 

работать дворником, но на 
холоде я не могу работать по 
состоянию здоровья.

Я работала бухгалтером на 
частном предприятии. Потом 
ушла в декретный отпуск и 
сейчас осталась без работы. 
Возможно, сегодня мне 
повезет. Сына определила в 
садик и сидеть дома больше 
не хочу, — пояснила 23-летняя 
Ксения.

Без работы второй месяц, не 
продлили контракт. Состою 
на учете в центре занятости, 
и мне с двумя высшими 
образованиями предлагают 
пройти переподготовку по 
специальности кладовщик 
или оператор котельной, 
— поделился мужчина 
средних лет, не пожелавший 
представиться.

Кстати, на ярмарке вакансий 
можно было записаться в 
группу для обучения будущих 
специалистов Витебского 
мехового комбината.

Холдинг «Марко» завершает 
летом модернизацию 
Витебского мехового 
комбината, поэтому уже сейчас 
мы набираем две группы для 
обучения в индустриально-
технологическом колледже. 
В июне будущие специалисты 
с ы р е й н о - к р а с и л ь н о г о 
произ-водства по выделке 
и крашению мехового 
сырья, а также скорняжно-
пошивочного производства 
по раскрою и пошиву меховых 
изделий, должны приступить 
к учебе. Теоретическую часть 
они узнают за «партой», а 
практику будут проходить в 
новых цехах комбината.

Кроме того, для будущего 
трудового коллектива, а это 
400-450 человек, скоро будут 
открыты новые вакансии, 
—рассказала начальник 
отдела кадров предприятия 
Любовь Качанова.

В свою очередь заместитель 

начальника управления 
по труду, занятости и 
социальной защите 
Витебского горисполкома 
Марина Викторовна Буткевич 
отметила, что рынок труда 
в городе прежде всего 
ориентирован на рабочие 
профессии, которые 
составляют около 70% от 
общего количества вакансий:

На 1 января 2018 года в 
службу занятости поступило 
1154 вакансии, для сравнения 
в аналогичный период 2017 
года — 486.

В областном центре наиболее 
востребованными остаются:

•  продавцы с предла-
гаемой зарплатой 270-420 
рублей

•    швеи — 265-600 
рублей

•   медицинские сестры 
— 265-400 рублей

•   сборщики обуви — 
270-850 рублей

•   слесари-ремонтники 
— 350-480 рублей

•  электромонтеры — 
300-600 рублей

•   водители — 300-700 
рублей

• каменщики — 300-500 
рублей

• врачи-специалисты — 
330-740 рублей

• инженеры различного 
профиля — 320-600 рублей

При этом наименее 
востребованы на рынке труда 
Витебска делопроизводители, 
инспекторы по кадрам, 
секретари, техники-технологи, 
лифтеры, сторожа, учителя, 
экономисты, юристы, — 
добавила Марина Викторовна.

Серия мини-ярмарок 
в Витебске получит 
продолжение.

15 марта с 9:00 в 
здании администрации 
Первомайского района (улица 
1-я Пролетарская, 14).

“Віцебскі курьер”

Руководитель отдела Центра банковских 
услуг одного из банков района обвиняется 
в мошенничестве в особо крупном размере. 
Подробности рассказали в УСК по региону.

банКовсКое 
мошенничество

Завершено расследование 
уголовного дела в отношении 
руководителя отдела Центра 
банковских услуг одного из 
банков в Чашникском районе 
Витебской области, который 
обвиняется в мошенничестве 
в особо крупном размере. 
Подробности рассказали в УСК 
по региону.

В октябре 2016 года 
обвиняемый по этому делу уже 
был осужден за аналогичное 
преступление на 6 лет лишения 
свободы с конфискацией 
имущества и отбывал наказание, 
когда вскрылись очередные 
преступные эпизоды 2013 года. 
Сейчас его ждет новый суд.

По данным следствия, с мая 
по сентябрь 2013 года 38-
летний руководитель отдела 
под предлогом получения 
овердрафтных кредитов на 
имя знакомых неоднократно 
завладевал денежными 
средствами банка. Он 
изначально не намеревался 
выполнять обязательства по 
возврату денег. Используя 
заведомо ложные документы, 
организовал формирование 
кредитных досье, договоров 
срочного банковского депозита 
в белорусских рублях и 
последующую выдачу себе 
наличных по кредитам.

Граждане, на которых 
были оформлены договоры, 
узнавали об этом, только когда 
получали уведомления банка 
о необходимости погашения 
кредита.

Потерпевшими по 
уголовному делу являются 

8 человек. В связи с тем, что 
они якобы не уплачивали 
кредит, на них были наложены 
ограничения: вынесены 
запреты на управление 
транспортными средствами 
и на выезд за пределы 
территории Республики 
Беларусь и другие. Кроме 
того, на квартиры и частный 
дом, зарегистрированные на 
получателей и поручителей 
по кредиту, наложен запрет на 
отчуждение.

Мужчине предъявлено 
обвинение в мошенничестве, 
совершенном повторно, 
группой лиц, в особо крупном 
размере по девяти эпизодам 
противоправных действий. 
Общая сумма, полученная 
обвиняемым мошенническим 
путем, — более 314 тыс. рублей.

По уголовному делу 
изъяты и исследованы 
банковские документы по 
всем овердрафтным кредитам, 
приобщены заключения 
более тридцати судебно-
почерковедческих экспертиз, 
возмещен ущерб на сумму более 
86 тыс. рублей. Материалы 
уголовного дела составили 20 
томов.

Руководству банка направлено 
представление о выявленных 
причинах и условиях, которые 
способствовали совершению 
преступлений. По результатам 
рассмотрения представления 4 
должностных лица и сотрудника 
банка уволены, 4 привлечены 
к дисциплинарной и 
материальной ответственности.

Якаў Дрозд

Управлением Департамента 
финансовых расследований 
Комитета госконтроля по 
Витебской области возбудило 
уголовное дело в отношении 
управляющего по делу о 
банкротстве витебского ОАО 
«Классика индустрии моды».

В 2015 году экономический 
суд признал это некогда 
крупное градообразующее 
предприятие банкротом 
и постановил его 
ликвидировать, сообщает 
сайт КГК.

Судом был назначен 
антикризисный управ-
ляющий, в обязанности 
которого входило погашение 
заявленных кредиторами 
требований, в том числе 
задолженности по зарплате, 
за счет продажи имущества 
предприятия-банкрота.

Согласно действующему 
законодательству, за 
осуществление своих 

полномочий в процедуре 
банкротства управляющему 
ежемесячно вне очереди 
выплачивается заработная 
плата за счет средств 
банкрота, исходя из 
среднемесячной заработной 
платы по республике.

Однако антикризисный 
управляющий ОАО «КИМ» 
давал указания начислять 
ему с февраля по декабрь 
2017 года зарплату, 
превышающую допустимую 
в 3 раза. Таким способом 
он завладел деньгами 
предприятия на сумму более 
14 тысяч рублей.

В отношении теперь уже 
бывшего антикризисного 
управляющего ОАО «КИМ» 
возбуждено уголовное дело 
по ч. 3 ст. 210 УК (хищение 
путем злоупотребления 
служебными полно-
мочиями).

gazetaby.com

Журналисты nn.by нашли 
военнослужащего — Игорю 21 
лет, он родом из Витебска.

Парень рассказал 
об обстоятельствах 
происшествия - как 
выяснилось, селезенку ему 
ампутировали.

«Меня призвали 15 
ноября 2016 года, служба 
в целом проходила 
нормально, конфликтов с тем 
прапорщиком у меня не было. 
Были недоразумения только 
с двумя дембелями - они 
были отпетые, бывало, били. 
Остальные нормальные были.

В тот день мы укладывали 
какие плиты на полигоне. Я 
что-то не так сказать, так как 
никакой аппаратуры на месте 
не было. Отвезли в часть. 
Те, кто был там, сказали, что 
симптомы подозрительные, 
и отвезли меня в больницу в 
город. Там диагностировали 
разрыв селезенки и сразу 
отправили меня на операцию. 
Орган удалили».

Игорь говорит, что не 
рассказывал до операции об 
обстоятельствах получения 
травмы, потому что боялся.

«После операции сообщили 
родителям, они приехали. 
Конечно, шок был - к такому 
не подготовишься. Отец сразу 
пошел в прокуратуру, завели 
дело, часть начали проверять, 
меня комиссовали. Но никто 
не приходил, не просил меня 
изменить показания.

Потом была очная ставка с 
тем прапорщиком и суд. Но он 
настаивает, что это получилось 
случайно: мол, просто 
отбросил лопату во время 
работы, не видел меня».

«В момент, когда я отходил, он 
стоял с другом прапорщиком, 
разговаривал и смотрел мне в 
спину. Он не работал, ничего 
не делал. Ну и несколько 
свидетелей есть. Но странная 
ситуация - они на суде 
говорят, что конкретно ничего 
не видели, хотя, конечно, 
видели. Но эти ребята еще 
не отслужили, у них 15 мая 
дембель», - объясняет Игорь.

Сейчас он не работает, ждет, 
пока закончатся суды.

Говорит, что пока не 
ощущает потери селезенки, 
инвалидность ему не давали.

Прапорщика описывает как 

«высокого, под 190, худого, 
возрастом под 35 лет» - его 
обвиняют по ч.3 статьи 
455 Уголовного кодекса - 
превышение служебных 
полномочий, повлекшее 
тяжкие последствия. Наказание 
по этой статье - от 5 до 12 лет.

Районный суд Витебска 
приговорил его к 5 годам 
лишения свободы.

nn.by

Солдат 103-й бригады ВДВ рассказал подробности 
инцидента, произошедшего в Витебском районе.

солдата Комисовали

Антикризисный управляющий украл с обонкро-
тившегося витебского предприятия более $ 7000.

зарплата 
превысила 

допУстимУю
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Наблюдатели фиксируют 
«карусели»

С наблюдателями кампании 
«Правозащитники за свободные 
выборы» граждане делятся 
особенностями организации 
так называемых «каруселей».

— Работаю в одной из 
столичных школ и столкнулся 
вот с чем. Администрация 
школы поставила карандашом 

какую-то пометку в паспорте и 
попросила явиться на четыре 
избирательных участка в 
округе и проголосовать за 
желательного кандидата 
вместо незнакомых мне 
людей, — сообщил человек, из 
определенных соображений 
не назвавший себя. — Дело 
организовано так: я приходил 
на избирательный участок, 

подавал комиссии свой 
паспорт. Штампа прописки, 
который относил бы меня к 
этому участку, разумеется, нет.

Комиссия замечала метку 
и давала мне расписаться в 
списке о получении бюллетеня 
напротив имени избирателя, 
которое, разумеется, не 
совпадало с моим и было 
мне незнакомо. Я ставил дату 
и подпись — везде свои, — 
получал бюллетень, голосовал 
и опускал его в урну. И так 
на четырех участках. Вместе 
со мной участки обходили и 
другие сотрудники школы.

Так молодой человек 
проголосовал на 
избирательных участках, 
расположенных в Минске в 
средних школах № 185 и № 201, 
а также в гимназиях № 4 и № 
39…

ЦИК объявляет данные по 
голосованию по всей стране 
— но не везде такой учет 
ведут

По крайней мере, в этом 
уверяет Барановичская 
городская избирательная 
комиссия.

По данным Центризбиркома 
в Беларуси за три дня досрочно 
проголосовало более 18% 
избирателей. Логично, что ЦИК 
судит об этом по поступающей 

с мест информации. Но в 
Барановичской городской 
избирательной комиссии 
заявили intex-press.by, что 
данных по досрочному 
голосованию... у них нет!

— Не собираем мы такие 
сведения, никому мы не звоним, 
— заявили там.

Председателя горизбиркома 
Татьяну Латышеву журналисты 
в комиссии вообще ни разу не 
застали. После их вопроса по 
телефону та сказала, что занята 
и бросила трубку.

Студенты не знают, что 
делать с бюллетенями

Во время голосования в 
общежитии № 1 Белорусского 
государственного лингвис-
тического университета 
большинство студентов не 
знало, что делать с бюллетенями. 
Кто-то выходил из кабинки и 
нес заполненный бюллетень 
члену комиссии, кто-то вообще 
сразу бросал незаполненный 
бюллетень в урну, сообщают 
«Правозащитники за 
свободные выборы». Уровень 
современной политической 
культуры белорусов воистину 
впечатляет…

Тысячи призраков 
участвуют в голосовании

Такой вывод можно сделать 
из информации наблюдателей.

Наибольшее расхождение в 
явке избирателей наблюдатели 
зафиксировали в Минске на 
участке № 27 Карбышевского 
избирательного округа 
№ 50. Там, по сведениям 
наблюдателей, проголосовало 
всего 9 человек, однако по 
протоколу комиссии — 123, 
сообщает компания «Право 
выбора».

Подобные расхождения 
фиксируются на многих 
участках, где есть независимые 
наблюдатели.

Чтобы исключить факт 
подлога, что является 
уголовным преступлением, 
председатель движения «За 
свободу» Юрий Губаревич 
попросил избирком участка 
№ 12 Академического округа 
№ 48 пролистать журнал с 
подписями избирателей.

— Списки мы вам не 
покажем! Считайте это как 
хотите. Ничего мы не будем 
перед вами листать. Кому 
надо — тому будет открыто, 
отреагировала председатель 
участковой комиссии Светлана 
Кисляк, пишет «Белорусский 
партизан».

Напомним, в Конституции 
записано, что выборы должны 
проводиться открыто и гласно.

Пётр Гайдук

Что вытворяют на нынешних выборах 
избиркомы. Театр абсурда во всех уголках нашей 
страны. "Салідарнасць"собрала информацию 
об удивительных событиях, происходящих на 
местных выборах.

«считайте, КаК хотите»

«урэшце да нашых вярхоў 
дайшло, што трэба будаваць 
сваю дзяржаву»

— Спадар Анатоль, апошнім 
часам чыноўнікі высокіх 
рангаў сталі прыхільна 
выказвацца пра Беларускую 
Народную Рэспубліку, пра 
неабходнасць супольнага 
адзначэння яе 100-х угодкаў… 
Што змянілася, чаму вецер 
зноў падзьмуў у ветразі БНР?

— Гісторыкі, якія працуюць у 
дзяржаўных ці калядзяржаўных 
структурах, вымушаныя 
улічваць павевы. І недзе на 
мяжы стагоддзяў у Беларусі 
было дасягнута пагадненне — 
пытанне аб БНР не з’яўляецца 
канчаткова вырашаным, 
яно дыскусійнае. Яшчэ адзін 
момант: паколькі мы жывем 
у незалежнай дзяржаве, то 
нягожа казаць кепска пра тых, 
хто выступаў за незалежнасць 
Беларусі. Што ж датычыць 
апошніх заяваў на самым 
высокім узроўні, думаю, што 
галоўным штуршком тут былі 
ўкраінскія падзеі. Урэшце да 
нашых вярхоў дайшло, што 
трэба будаваць сваю дзяржаву 
са сваёй гісторыяй. Не бывае 
бязродных людзей, у кожнага 
ёсць дзед, прадзед і г.д. Значыць, 
трэба шукаць свае карані. І вось 

адзін з удзельнікаў згаданай 
вамі «звяздоўскай» дыскусіі, 
дырэктар Інстытута гісторыі 
Вячаслаў Даніловіч, гаворыць, 
што гістарычны ланцужок БНР 
— ССРБ — БССР — Рэспубліка 
Беларусь выглядае ў яго вачах 
абсалютна лагічным.

— За савецкім часам 
галоўным козырам у руках 
непрыяцеляў БНР было 
тое, што яна быццам бы 
абвяшчалася пад нямецкай 
акупацыяй і са згоды немцаў. 
Узнік нямецкі чыннік і на 
старонках «Звязды». Дык ці 
не пара ў гэтым далікатным 
пытанні паставіць кропку?

— Агучаная за тым «круглым 
сталом» тэза, што БНР створана 
пад нямецкай акупацыяй і з 
ласкі немцаў, там жа была і 
абвергнута Сяргеем Траццяком, 
які сказаў: «БНР нельга 
абвяшчаць чужой інтрыгай. 
Гэта была з’ява гістарычнага 
развіцця Беларусі». Для каго 
мы толькі не былі інтрыгай! У 
часы БНР Беларусь для палякаў 
была нямецкай інтрыгай. А да 
Першай сусветнай вайны тыя 
ж палякі называлі Беларусь 
расійскай інтрыгай. А расійскія 
шавіністы абвяшчалі Беларусь 
польскай інтрыгай. Згаданы вамі 
Сташкевіч, помніцца, аб’явіў 

БНР нямецкай марыянеткай. 
Але краіна-марыянетка, як 
правіла, прызнаецца (хоць бы 
фармальна) і субсідзіруецца 
тымі, хто яе стварае. Немцы 
незалежнасць БНР не прызналі 
і грошай не давалі. Наадварот, 
прыйшоўшы ў Мінск, яны 
выгналі Народны Сакратарыят 
Беларусі з Губернатарскага 
дома, захапілі яго касу і скінулі 
бел-чырвона-белы сцяг. Немцы 
глядзелі на БНР не варожа, але 
і не спрыяльна. На культурна-
асветніцкай і гаспадарчай 
дзялянцы яны не перашкаджалі 
беларусам, але катэгарычна не 
дазвалялі ствараць беларускія 
вайсковыя часці. Дарэчы, падчас 
«звяздоўскай» дыскусіі Ігар 
Марзалюк памылкова даводзіў, 
што пры немцах у зоне Обер-
Ост (землі, захопленыя ў 1915-м) 
было адчынена 89 беларускіх 
школ. Школ насамрэч было 
153. І ў самым канцы нямецкай 
акупацыі была падрыхтавана 
база для адкрыцця гімназіі 
ў Вільні, а ў Мінску пачаў 
працаваць Мінскі беларускі 
педагагічны інстытут…

«Калі б не БНР, мы маглі апы-
нуцца ў статусе Татарстана ці 
Чувашыі»

— Калі вярнуцца да таго 
агучанага дырэктарам 
Інстытута гісторыі 
лагічнага ланцужка БНР — 
ССРБ — БССР — Рэспубліка 
Беларусь, то відавочна: без 
БНР не было б незалежнай 
Беларусі. Гісторыя не 
прызнае ўмоўнага ладу, і ўсё 
ж уявім, што 25 сакавіка 1918 
года нічога не адбылося. У які 
бок магло б закруціцца кола 
беларускай гісторыі?

— Кола беларускай гісторыі 
магло спыніцца на аўтаноміі ў 
складзе Расіі. А абвяшчэннем 
незалежнасці БНР была 
пастаўленая тая вешка, за 
якую назад не адступіш. І 
беларускія камуністы з поўным 
правам ставілі пытанне пра 
самастойную (няхай сабе 
савецкую, падбальшавіцкую) 
Беларускую Рэспубліку. І яна 
была створана. Разумееце, ад 
25 сакавіка 1918 года Беларусь 
ужо не з’яўлялася часткай 
Расіі. Бальшавікі змушаны былі 
фармальна прызнаць права 
Беларусі на самастойнасць. 
Сталін у 1922 годзе спрабаваў 
зрабіць савецкія рэспублікі 
аўтаноміямі, але на абарону 
іх няхай квазінезалежнасці 
выступіў Ленін. І фармальна 
яны засталіся самастойнымі, 
і з іх быў створаны СССР. Калі 
б не БНР і не ССРБ, мы маглі 
апынуцца ў 1991 годзе ў статусе 
Башкартастана, Татарстана ці 
Чувашыі. Такая логіка гісторыі. 
22 студзеня 1919 года на 
пасяджэнні Цэнтральнага бюро 
Кампартыі бальшавікоў Беларусі 
Ісак Рэйнгальд, першы савецкі 
камісар фінансаў Беларусі 
гаварыў: «Существование 
Белорусской Рады заставило 
[большевиков] выдвинуть 
Белорусскую [Советскую] 
Республику». Думаю, гэта 
красамоўнае сведчанне…

— І апошняе пытанне. Як 
айцы БНР маглі б ацаніць 
палітычны лад і тую 
нацыянальную палітыку, 
якая праводзіцца ў Рэспубліцы 
Беларусь?

— Думаю, няўхвальна. 
Нагадаю, Актам 25 Сакавіка 

былі заяўлены тры пастулаты. 
Першы: Беларусь не ўваходзіць 
у склад Расіі. Другі: Беларусь 
незалежная. І трэці: Беларусь 
дэмакратычная. Я маю сумненні 
наконт незалежнасці Беларусі. 
Гэта ж факт, што кіраўнік 
Рэспублікі Беларусь не можа без 
згоды маскоўскага патрыярха 
запрасіць у сваю краіну кіраўніка 
дзяржавы Ватыкан. І бясспрэчна 
тое, што Беларусь не стала 
дэмакратычнаю. Ідэал бацькоў 
БНР не дасягнуты. У Беларусі, 
як ні ў адной еўрапейскай 
краіне, створаны ідэальныя 
ўмовы для эксплуатацыі 
працоўных — кантрактная 
сістэма і падаўленне вольных 
прафсаюзаў. Як паглядзелі 
б на гэта сацыял-дэмакраты 
Прушынскі, Луцкевіч, Лёсік, 
Тарашкевіч? Я ўжо маўчу аб 
правах чалавека, якія былі 
абвешчаны ў 2-й Устаўнай 
грамаце. Сённяшняя 
недэмакратычная Беларусь, 
дзе занядбанае беларускае 
школьніцтва, дзе ў заняпадзе 
беларускамоўнае дзяржаўнае 
кнігавыданне, дзе электронныя 
СМІ вяшчаюць пераважна на 
мове ўсходняга суседа, — гэта 
не той ідэал, які быў у айцоў 
БНР. Мяркую, непрымальна для 
іх было б і тое, што ўлада мае 
намер адзначаць 25 Сакавіка не 
пад бел-чырвона-белым сцягам 
і не пад гербам «Пагоня», а пад 
нейкімі незразумелымі для іх 
сімваламі.

Інтэрвью Міхася Скоблы з 
даследчыкам гісторыі БНР 

Анатолем Сідарэвічам
(скарочана)

«Народная Воля»
2018, 6 лютага. № 11

25 сакавіка беларускае грамадства збіраецца 
адзначыць 100-я ўгодкі з дня абвяшчэння 
незалежнасці Беларускай Народнай Рэспублікі. 
Гэтая гістарычная падзея абмяркоўваецца ў 
СМІ (у тым ліку ў дзяржаўных), у навуковых 
асяродках. Якая роля БНР у станаўленні 
беларускай дзяржаўнасці? Чыёй рукой напісаны 
Акт аб Незалежнасці? Як склаліся лёсы бацькоў 
БНР? Пра гэта — дыялог з гісторыкам Анатолем 
Сідарэвічам.

«КалІ б не бнр, Кола беларУсКай ГІсторыІ 
маГло спынІцца на аЎтаномІІ Ў сКладзе расІІ»
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ДЗЕЯЧ ПРВАСЛАўЯ

 ГРАМАДСТВА

Российский посол Александр Суриков 
признался журналистам 7 февраля, что 
сходит в Минске на «Смерть Сталина». В 
России пускать в прокат этот британо-
французский сатирический фильм 
запретили (мол, оскорбление великого 
прошлого и все такое), а вот в Беларуси 
после некоторой паузы — разрешили.

В социальных сетях шутят, что для 
россиян, у которых на родине крепчает 
мракобесие, Минск вообще становится 
либеральной Меккой. Тут теперь 
дозволено многое — от криптовалют 
до кинокартины, которая вызвала такой 
батхерт у российских охранителей. На 
самом деле говорить, что белорусские 
власти меняют идеологический дискурс, 
касающийся эпохи Сталина, капитально 
переосмысливают трагические 
страницы истории, пока рано.

Лукашенко как адвокат 
большевистских вождей

«Нам навязывают, чтобы мы забыли 
все великое, то, что сделали эти люди, 
а ведь это — символы нашего народа», 
— так в 2006 году Александр Лукашенко 
высказался о Ленине и Сталине.

По поводу этих же двух исторических 
персонажей белорусский президент в 
2012-м заявил российским журналистам: 
«Мне до них еще топать и топать. <...> Не 
надо демонизировать образы советских 

вождей, Ленин создал государство, а 
Сталин его укрепил».

Послушная белорусская вертикаль 
выполняет эти установки. Памятник 
Ленину непоколебимо стоит перед 
Домом правительства, официально 
отмечается День Октябрьской 
революции (который убрала из 
праздничного календаря даже Россия), 
детишек возят на «Линию Сталина», в 
учебниках о сталинских репрессиях 
говорится вскользь и невнятно, эта тема 
припудрена и приглажена.

Между тем на предложение 
оппозиции вместе отметить грядущее в 
марте столетие Белорусской Народной 
Республики власти смотрят косо (эта 
БНР ведь, кажется, в пику большевикам 
была).

И уж тем более проигнорировали они 
скорбную дату 29 октября прошлого 
года — 80-летие массового расстрела 
национальной элиты в подвалах 
минской внутренней тюрьмы НКВД. 
Расстрельный список утвердил лично 
Сталин, а местные работники органов 
аккуратно исполнили приказ…

Генералиссимус проиграл Гавелу и 
Витовту

Интересно, что Владимир Путин, 
сам выходец из спецслужб, не раз — 
например когда посещал Бутовский 

полигон под Москвой (бывшее место 
массовых расстрелов), Катынь (где 
были казнены в 1940 году польские 
офицеры) — высказывался о репрессиях 
сталинских времен с осуждением.

Другое дело, что в самом российском 
обществе Сталин весьма популярен. 
Более того, опрос, проведенный 
«Левада-Центром» в апреле 2017 года, 
показал, что число россиян, считающих 
сталинские репрессии политическим 
преступлением, за пять лет снизилось 
с 51% до 39%, а четверть респондентов 
объясняют их «политической 
необходимостью». Когда же в июне 
прошлого года социологи «Левада-
Центра» попросили россиян назвать 
самых выдающихся людей всех времен 
и народов, то Сталин оказался на 
первом месте (38%), опередив Путина и 
Пушкина (по 34%).

Для сравнения: когда в марте 2013 
года НИСЭПИ в рамках национального 
опроса предложил белорусам список 
политических деятелей разных эпох и 
поинтересовался, кто «в наибольшей 
степени Вам симпатичен, соответствует 
Вашему идеалу политика», то в первой 
тройке оказались Лукашенко, Петр 
Машеров (партийный лидер БССР) и 
Путин. А вот Сталин — только на 12-м 
месте, после Вацлава Гавела, князя 
Витовта и Шарля де Голля…

(скарочана)
Александр Класковский

“Белапан”

О переосмыслении истории можно будет говорить, когда 
самое высокое белорусское начальство возложит венок в 
Куропатах...

КоГда в беларУси похоронят сталина?

Это был Андрей Козел, оператор 
телеканала Белсат. На участке он 
находился как доверенное лицо 
кандидата в депутаты Мингорсовета 
от Объединенной гражданской партии 
Николая Козлова, снимал подсчет 
голосов и транслировал происходящее 
в интернет. В чем крамола? А в том – что 
снимал.

Когда супруга Андрея – Ольга Чайчиц, 
получив тревожное сообщение от 
мужа, приехала к РУВД, ей долгое 
время просто отказывались сообщать 
что-либо о его судьбе. Зато из здания 
вышел некто Дмитрий Кротов – 
милицейский оператор, который 
давно снимает саму Ольгу. Потому что 
она тоже сотрудничает с телеканалом 
Белсат в качестве журналиста. Задача 
Кротова – фиксировать все действия 
журналистки на свою камеру, а 
потом свидетельствовать в судах 
о «противоправной деятельности 
гражданки Чайчиц».

В чем провинилась? А в том, что 
всегда в гуще событий и рассказывает о 
происходящем.

И этому беспределу не видно конца.
В понедельник за неподчинение 

сотруднику милиции судили не только 
«правонарушителя Козела» в Минске, 
но и журналистов Виталия Скрыля и 
Владимира Лунева в Витебске. В начале 
февраля судили журналистов Алеся 
Силича и Анастасию Попко. В январе 
этого года огромные штрафы получили 
журналисты-фрилансеры Констинтин 
Жуковский, Андрей Толчин, Любовь 
Лунёва, Дмитрий Лупач, все та же Ольга 
Чайчиц. Кому-то присудили штрафы, у 
кого-то конфисковали технику, кому-то 

суд назначил и то, и другое. Но в конечно 
итоге все наказаны за журналистскую 
работу, за правду.

Всего за 2017 год журналистам, 
сотрудничающим с Белсатом, было 
присуждено 25 тысяч долларов 
штрафов, были месяцы, когда суды 
проходили каждый день, да не по 
одному. Пытаясь отстоять свои 
права и остановить этот беспредел, 
некоторые коллеги уже дошли до суда 
ООН по правам человека, некоторые 
– прекратили сотрудничество с 
Белсатом, так как у них как у «злостных 
правонарушителей» пригрозили 
отобрать несовершеннолетних детей. 
Но наглая, беспардонная, откровенная 
травля людей, которые честно делают 
свою работу – рассказывают белорусам 
о том, что происходит в стране – не 
прекращается.

Причем показательно то, что 
журналистов судят и наказывают 
штрафами по статье Кодекса об 
административных правонарушениях – 
«Незаконное изготовление продукции 
СМИ», хотя наказание по этой статье 
предусмотрено только для юридических 
лиц – для фирм, компаний, редакций, 
но не для людей. Однако прокуратура 
молчит, нарушений не видит. 
«Белорусская ассоциация журналистов» 
и «Белорусский Хельсинкский 
комитет», пытаясь остановить 
творимый под прикрытием закона 
беспредел, направили обращение в 
Конституционный суд. Но молчит и суд.

Как такое может быть в стране, 
объявившей об амбициях стать 
лидером региона по информационным 
технологиям и ИТ-технологиям?

Как такое может быть в стране, 
Конституция которой гарантирует 
свободу мнений, сбора и 
распространения информации и 
называет себя демократичной?

Как такое может быть в правовом 
государстве? Как такое может быть в 
европейской государстве в XXI веке?..

Но это есть, это происходит. И тут не 
в Белсате дело, не в выборах, и даже 
не в конкретных людях. Дело в том, 
что правда для властей этой страны 
– больших и маленьких – страшнее 
всего.

Активистка из Витебска, руководитель 
компании «Наш дом» Ольга Карач 
недавно рассказала показательную 
историю о том, как власти реагируют 
на правду. Активисты компании «Наш 
дом» обнаружили семью, которой 
просто нечего было есть. Мамаша-
детдомовка образования не получила, 
толковой работы не нашла, но детей 
рожала исправно. Однако не пила, 
не воровала, никуда за помощью не 
обращалась, потому проходила по всем 
статистикам как вполне благополучная. 
А то, что дети от голода шатаются, 
не видел никто. Однако как только 
информация о бедственном положении 
семьи появилась в интернете, детей у 
женщины тут же отобрали и поместили 
в интернат. «Власти заняли позицию 
– подыхай, но молчи, никому не 
рассказывай», – делает вывод Ольга 
Карач.

А по моему мнению, этот вывод 
касается не только одной конкретной 
ситуации и одной конкретной семьи. 
Этот вывод касается всей страны. 
Позиция власти проста: даже если 
подыхаете – подыхайте молча! Белсат, 
независимые СМИ, независимые сайты, 
блогеры портят белорусской власти всю 
картину. Именно поэтому в стремлении 
заткнуть всем рты она вот уже более 20 
лет никак не может остановиться.

Светлана Калинкина
Народная воля

Як высветлілася, належыць уся 
гэтая прыгажосць сям’і кіраўніка 
спраў дэпартамента знешніх сувязяў 
Беларускага Экзархата Аляксандру 
Граматневу.  «Катэдж для VIP, маляўнічае 
месца, басейн, мэбля», — апісвае лот 
прадавец.

Акрамя таго, у доме маецца памяшканне 
пад більярдную, спартзал, два каміны. 
Футбольнае міні-поле і пчальнік з 
вуллямі. Ну і невялічкая царква. Катэдж 
быў пабудаваны ў 2013 годзе.

Надзел з домам аформлены на жонку, 
Алену Граматневу. Надзел з лясным 
масівам, які ідзе пад пчалярства, узяты ў 
пажыццёвую арэнду самім Граматневым.

Сам Аляксандр Граматнеў у размове 
з «Нашай Нівай» падкрэсліў: ён не 
святар і ніколі ім не быў. Апроч таго, 
у дэпартаменце па знешніх сувязях 
экзархата ён таксама не працуе, бо ўжо 
выйшаў на пенсію.

Але ж ці можна зарабіць на такі катэдж, 
працуючы на царкву?

«Гэта дом маёй маці, ён дастаўся як 
спадчына. Маці памерла, я яго прадаю. 
На пустым месцы паднялі вэрхал, — 
паведаміў „Нашай Ніве“ Граматнеў. — 
Тое, што там напісана пра 2013 год, — 
памылка. Дом 1992 года. Я з рыэлтарам 
ужо гаварыў, ён няправільную лічбу 
паставіў.

Што тычыцца цаны, то я разумею 
вашае пытанне. Але якая розніца, я ж мог 
напісаць і $2 мільёны, $3 мільёны».

У нешматлікіх ранейшых інтэрв’ю 
Граматнеў казаў, што раней займаўся 
бізнэсам. Гэта ён пацвердзіў.     «А хто 
ў 1990-я не займаўся бізнэсам?!» — 
задаецца пытаннем суразмоўца. Праўда, 
падрабязнасці распавядаць не захацеў.

Але раней Граматнеў расказваў, што 
хацеў пабудаваць крэйсерную яхту і 
паехаць у падарожжа вакол свету. Яхту 
ці то будавалі, ці то збіраліся будаваць у 
Пецярбургу.

«Не. На жаль, яхту не пабудаваў. І 
вакол свету не паехаў — ездзіў толькі 
на байдарках па рэках», — сказаў 
Граматнеў.

Акрамя таго, па сеціве шырока 
разышоўся рапарт полацкага епіскапа 
Глеба патрыярху Алексію ІІ, напісаны ў 1996 
годзе. У рапарце епіскап піша наступнае: 
«Насельніца Свята-Еўфрасіннеўскага 
манастыра, скарбніца Антонія стала 
прывозіць розных камерсантаў... Адзін з 
такіх камерсантаў дырэктар фірмы „Гея“ 
Аляксандр Граматнеў... стаў прыязджаць 
ноччу ў манастыр, забіраць Антонію, і яна 
адсутнічала па некалькі дзён, вяртаючыся 
з паездак з масай наяўных грошай... Людзі 
Граматнева... сталі запрашаць сясцёр 
на цэлыя тыдні, а то і месяцы на масаж, 
гінекалагічнае абследаванне».

Суразмоўца пракаментаваў словы 
епіскапа коратка. «Калі чалавек вырашыў 
памыі выліць, то навошта мне адмывацца 
ад іх? Вы ж разумееце, што гэта лухта», — 
сказаў Граматнеў.

улад Швядовіч
“Наша Ніва”

ЭКс-КІраЎнІК 
спраЎ бпц 

прадае 
КатЭдж за 
$850 тысяч 

У продажы з’явіўся шыкоўны 
катэдж у пасёлку Юхнаўка пад 
Мінскам. На ўчастку плошчай у 
61 сотку пакупніку прапануюць 
вялікі дом, з басейнам, 
футбольным полем, надзел 
пад пчалярства і невялікі 
«сямейны храм» у мансардзе. 
Просяць за ўсё $850 тысяч.

В воскресенье, во время подсчета голосов на участке 27 
Cтаровиленского округа Минска, случилось ЧП. Итогом стало 
то, что окровавленного наблюдателя доставили в Центральный 
РУВД, а потом — и в печально известный изолятор на переулке 
Окрестина. «Моей головой открыли дверь избирательного 
участка», — успел сообщить он, прежде чем в РУВД отобрали 
все средства связи.

КалинКина: «… даже если 
подыхаете – подыхайте молча!»

 уЛАДА і МЫ


